
 
Zápis č. 1/2011 

 
Rada Ústavu matematiky a statistiky 

Dne 8. 6. 2011 
 
 
Přítomni:  Rosický, Bulant, Došlý, Janyška, Horová, Čadek, Horák, M. Kolář, Kučera,  Kunc, 
Paseka, Plch, Pospíšil, Slovák, Šimon Hilscher, Wimmer. 
 

Omluveni: Došlá. 
 
Program: 
         1)  Udělení cen ředitele ústavu. 

2)  Rozpočet ústavu 
3)  Prodlužování smluv 

         4)  Studijní výsledky v podzimním semestru 
5)  Různé 

  
1) Před zahájením jednání byly uděleny letošní ceny ředitele ústavu vybraným studentům. 
 
2) Naše obavy z loňského roku se naštěstí nenaplnily a rozpočet fakulty je letos velice 
příznivý – přibližně na loňské úrovni včetně příspěvku z fondu provozních prostředků. 
Rozpočet ústavu tomu odpovídá a navíc jsme získali další projekty OPVK. Jsou to 
J. Slovák, Algebraické metody v geometrii s potenciálem k aplikacím (od 1.5.) 
J. Paseka, osa 2.4. (od 3.5.) 
J. Paseka, osa 2.4  (od 1.7.) 
Umožní nám to navýšit k 1.7. osobní příplatky, zbytek bude rozdělen formou odměn 
vyplacených v září, říjnu a prosinci. Změnu osobních příplatků k 1.1.2012 však nelze 
vyloučit. K 31.12.2011 končí výzkumné záměry a rozpočet fakulty v roce 2012 je opět 
neodhadnutelný. Musíme být rovněž připraveni na ukončení získaných projektů OPVK 
v letech 2013-2014. 
   
3) U smluv končících v letošním roce nebo později dochází k uplatnění změn v zákoně o VŠ. 
Znamená to, že docentům a profesorům ve věku do 65 let včetně můžeme prodloužit smlouvu 
pouze na dobu neurčitou. Ve velké většině případů k tomu také dojde.  V situaci, kdy smlouvu 
na dobu neurčitou nebudeme chtít uzavřít, jsou, kromě ukončení smlouvy,  dvě možná řešení. 
Je to dohoda o pracovní činnosti, která je možná až do úvazku 50% nebo, dosud právně 
neprověřená možnost smlouvy na dobu neurčitou spojenou s rozvázáním pracovního poměru 
k určitému datu. Připadalo by to v úvahu v situacích, kdy pracovník není příliš vzdálen od 
dosažení věku 65 let.  
 
4) Dr. Horák prezentoval následující přehledy: výsledky přijímacího řízení v roce 2011 v 
porovnání s lety 2008-2010, počty studentů v jednotlivých studijních oborech v akademickém 
roce 2010/2011, výsledky zkoušek v základních přednáškách pro 1. ročník v podzimním 
semestru. Zdá se, že opětovné zavedení přijímacích zkoušek do bakalářského studia počet 
studentů v budoucím 1. ročníku příliš neovlivní. Zvážíme maturitu z matematiky jako důvod k 
prominutí přijímací zkoušky. Pokračuje tendence posunu zájmu studentů o aplikované obory, 
zejména Matematiku-Ekonomii a Finanční matematiku. Musíme na to i nadále reagovat 
nabídkou přednášek a témat bakalářských a diplomových prací. Podklady budou doplněny 
přehledem počtu studentů zapsaných do konaných přednášek, včetně doktorského studia. 



 
5)  
- Proběhla výběrová řízení na ředitele ústavů fakulty – většina z nich má pověření do 30.6. Na     
ÚMS jsem byl jediným uchazečem a byl jsem jmenován na období 1.7.2011 – 30.6.2015. 
- Proběhnou volby do senátů fakulty a univerzity. Ústav by měl být schopen nabídnout  
kvalitní kandidáty. 
- K 31.8. odejde z naší budovy CTT a do uvolněných prostor přijde Slovákův projekt OPVK. 
Z prostředků projektu bude hrazena klimatizace jeho prostor a z prostředků ústavu přidáme 
maximálně 200 tisíc Kč na provedení úplné klimatizace celé půdní vestavby.  
- Oba projekty osy 2.3. přivedou na ústav 3 významné odborníky (D. Alekseevsky, M. 
Makkai, I. Rosenberg).  
- Rada byla seznámena s počtem bodů, které v letošním roce ústav získal za publikace a jeho 
srovnáním s výsledkem fakulty. 
  
 
 
Zapsal: prof. Rosický Jiří 
 
  
  
 


